



भारत का राजदूतावास  
EMBASSY OF INDIA  
नियामे ( निजेर )  
NIAMEY (NIGER)

## **Press Release**

17 June, 2019

### **India extends US\$ 15 million grant assistance to Niger to organize the AU Summit**

India has extended US\$ 15 million grant assistance to Niger in support of organizing of the African Union (AU) summit scheduled from 7-8 July, 2019 in Niamey, the capital of Niger.

The support of grant assistance was in response to a specific request made by Government of Niger. Niger is hosting the AU Summit for the first time. The AU Summit in Niamey is also expected to launch the historic African Continental Free Trade Area (AfCFTA).

The grant assistance of US\$ 15 Million was symbolically handed over to H.E. Mrs. Lamido Ousseini Bala Goga Salamatou, Deputy Foreign Minister, Government of Niger by Ambassador of India to Niger Shri Rajesh Agarwal at a ceremony held on 17 June, 2019, in Niamey.

India and Niger enjoy close relations. The bilateral relations have expanded significantly since the opening of the Indian Resident Diplomatic Mission in Niamey in 2009. India has provided Lines of Credit worth USD 96.54 million for projects in transport; electrification, solar energy and potable drinking water.

India is also establishing Mahatma Gandhi International Convention Centre (MGICC) under grant assistance. The Centre honours the memory of Mahatma Gandhi, whose 150<sup>th</sup> birth anniversary is also being observed in 2019. The Centre is likely to host some meetings associated with the forthcoming AU Summit.

India's grant assistance for organizing the AU Summit will further contribute towards enhancing of bilateral ties. The grant assistance is also reiteration of India's firm commitment towards Africa.

\*\*\*\*\*

# **COMMUNIQUE DE PRESSE**

17 Juin, 2019

## **L'Inde octroie au Niger une aide de 15 millions de dollars Américains pour l'organisation du Sommet UA**

L'Inde a accordé au Niger une aide de 15 millions de dollars pour l'organisation du sommet de l'Union africaine (UA) prévu du 7 au 8 Juillet 2019 à Niamey, capitale du Niger.

L'appui sous forme de don fait suite à une demande spécifique formulée par le Gouvernement du Niger. Le Niger abritera le sommet de l'UA pour la première fois. Ce sommet verra également le lancement de l'historique Zone de Libre-échange Continentale Africaine (ZLECAF).

L'aide de 15 millions de dollars américains a été symboliquement remise à S.E. Mme Lamido Ousseini Salamatou Bala Goga, Ministre Déléguée aux Affaires Etrangères, par l'Ambassadeur de l'Inde auprès du Niger, Mr. Rajesh Agarwal, lors d'une cérémonie qui s'est tenue le 17 juin 2019 à Niamey.

L'Inde et le Niger entretiennent des relations étroites. Les relations bilatérales se sont considérablement développées depuis l'ouverture de la mission diplomatique résidente Indienne à Niamey en 2009. L'Inde a accordé des lignes de crédit d'une valeur de 96,54 millions USD pour des projets dans les domaines du transport; de l'électrification, de l'énergie solaire et de l'eau potable.

L'Inde est également en train de construire à Niamey un Centre de Conférences Internationales Mahatma Gandhi (MGICC) sous forme de don. Le Centre honore la mémoire du Mahatma Gandhi dont le 150e anniversaire de sa naissance est célébré en 2019. Le Centre pourrait abriter certaines réunions liées au prochain sommet de l'UA

L'aide octroyée par l'Inde pour l'organisation du Sommet de l'Union africaine contribuera davantage à renforcer les relations bilatérales. Cette aide réitère également le ferme engagement de l'Inde envers l'Afrique

\*\*\*\*\*